
 
 
                                         Protokół nr XXIII/2008 
                                         z przebiegu XXIII sesji Rady Miejskiej w Choszcznie 
                                         z dnia 27 listopada 2008r, która odbyła się w Sali 
                                         narad Ośrodka Sportowo Wypoczynkowego w Choszcznie 
                                         przy ul. Sportowej 1. 
 
 
W sesji uczestniczyło 18 radnych. 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1. p. Bil Bogusław 
2. p. Jarzyna Piotr 
3. p.Włoczka Sylwester 

 
Porządek sesji: 

1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z XXI i XXII sesji Rady Miejskiej. 
3. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał : 
 - druk 291 w sprawie regulaminu porządkowego Cmentarza Komunalnego w Choszcznie 
oraz Cmentarzy Komunalnych Wiejskich, 
- druk 292 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego cmentarza komunalnego w obrębie miejscowości 
Stawin, Koplin w Gminie Choszczno, 
- druk 293 w sprawie ustalenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od 
nieruchomości, 
- druk 294 w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od środków 
transportowych, 
- druk 295 uchylająca uchwałę w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla celów 
podatku rolnego, 
- druk 296 w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, opłaty od posiadania 
psów, podatku rolnego i podatku leśnego oraz opłaty targowej w drodze inkasa, 
wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso, 
- druk 297 w sprawie określenia wysokości stawek, zasad ustalania i poboru, terminów 
płatności oraz zwolnień od opłaty targowej, 
- druk 298 w sprawie ustalenia wysokości stawki opłaty od posiadania psów, zasad 
ustalania poboru i terminu płatności oraz zwolnień z tej opłaty, 
- druk 299 w sprawie zmian budŜetu na rok 2008, 
- druk 300 w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu udzielonej 
bonifikaty, 
4. Sprawozdanie  Burmistrza z pracy miedzy sesjami i wykonania uchwał Rady Miejskiej. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Wolne wnioski i informacje. 
7. Zakończenie sesji. 
 
Przebieg sesji: 
O godzinie 10.oo p. Bogusław Szymański Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 
obrady XXIII sesji Rady Miejskiej w Choszcznie. 
Na podstawie listy obecności stwierdził , Ŝe w obradach bierze udział 18 radnych, co 
upowaŜnia Radę do podejmowania prawomocnych uchwał. 



Następnie przywitał radnych, p. Burmistrza Roberta Adamczyka, sołtysów w tym nowo 
wybranego sołtysa Smolenia p. Małgorzatę Pawlak, kolejno przewodniczących zarządów 
osiedli, przedstawicieli zakładów pracy, prasy i uczestniczących mieszkańców Gminy. 
    Na sekretarza obrad wyznaczył radnego p. Mirosława Jędrowskiego. 
p. Przewodniczący zaproponował radnym porządek sesji, jaki otrzymali w zawiadomieniu 
o terminie i miejscu sesji. 
p. Burmistrz zgłosił propozycje do porządku obrad tj: o skreślenie druku 295 i przyjęcie 
drugiej wersji druku 295, oraz o włączenie dodatkowego projektu uchwały na druku 303 
zmieniający uchwałę  nr XX/282/2008 Rady Miejskiej w Choszcznie w sprawie przyjęcia 
„Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Choszczno na lata 2007 – 2015”  
Innych uwag do porządku nie zgłoszono.. 
 poprawki do porządku obrad (radni wyrazili zgodę na jedno głosowanie) radni przyjęli 18 
głosami „za”, i cały porządek sesji wraz z naniesionymi poprawki przyjęli 18 głosami 
„za”. 
Ad.2.  W tym punkcie przyjętego porządku p. Przewodniczący zaproponował radnym 
przyjęcie protokołu z XXI i XXII sesji Rady Miejskiej bez odczytywania, poniewaŜ 
protokoły były wyłoŜone w biurze Rady, nikt uwag nie zgłosił. Radni bez uwag przyjęli 
protokół z XXI i XXII sesji 18 głosami „za”. 
Ad.3. Rozpatrzenie projektów uchwał na drukach kolejno przedstawiał p. Burmistrz: 
- na druku 291 w sprawie regulaminu porządkowego Cmentarza Komunalnego w 
Choszcznie oraz cmentarzy komunalnych wiejskich  - zgłosił autopoprawkę do zapisu 
treści uchwały w postaci poprawki redakcyjnej i załączniku nr 1 i 2 w § 2  skreślić pkt 7 
i 8 a w pkt.9 skreślić słowa „ 20 lat” w pkt.14 dopisać na końcu „ na stronie internetowej 
cmentarza” . Dalej p. Burmistrz podał w uzasadnieniu, Ŝe zgodnie z wymogami 
ustawowymi naleŜy w regulaminie zapisać konieczne zmiany, a na cmentarzach wiejskich 
wprowadzić równieŜ ujednolicone zapisy. Regulamin wprowadza jednakowe zasady 
dotyczące korzystania z urządzeń cmentarzy, a takŜe zapewni porządek i utrzymanie 
właściwego stanu estetycznego terenu przeznaczonego pod pochówek zmarłych. 
W dyskusji nad projektem uchwały pytał p. Zółkiewicz o zapis § 1pkt.1 – zapis ten 
wyjaśnił radca p. Kozłowski, iŜ uregulowania o które pytał radny są zawarte w  uchwale  t 
cen za usługi cmentarne. Dalszej dyskusji nad projektem nie było. 
Uchwała wraz z autopoprawkami została podjęta przez radnych16 głosami „za”, 2 
wstrzymującymi, przy obecnych 18 radnych na sali. Nr uchwały XXIII/309/2008. 
- druk 292 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego cmentarza komunalnego w obrębie miejscowości 
Stawin, Koplin w gminie Choszczno przedstawił p. Burmistrz podając w uzasadnieniu, Ŝe 
powodem wprowadzenia tej uchwały jest zapewnienie lokalizacji dla pochówku 
zmarłych. Zgodnie ze studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego istnieje obowiązek sporządzenia mpzp dla wskazanego terenu  w obrębie 
Stawina i Koplina. Teren  pod cmentarz wynosi 100 ha. 
śadna komisja uwag do projektu nie wniosła, na sesji  dyskusji nie podjęto. 
Uchwała została podjęta 18 głosami „za”, przy obecnych 18 radnych na sali.  
Nr uchwały XXIII/310/2008. 
- druk 293 w sprawie ustalenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości 
przedstawił p. Burmistrz podając w uzasadnieniu iŜ uwzględnione zostały stawki  
Ministra Finansów w sprawie wysokości górnych granic stawek kwotowych w podatkach 
i opłatach lokalnych. Jednocześnie zróŜnicowane zostały stawki podatku od 
nieruchomości w zakresie budowli, wprowadzono  obok stawki podstawowej stawkę 
preferencyjną znajdującą zastosowanie do budowli związanych z prowadzeniem 
działalności w zakresie zaopatrzenia w wodę i odprowadzanie ścieków. 



Dodał p. Burmistrz, Ŝe Komisje Rady analizowały stawki, lecz wniosków do projektu 
uchwały nie wypracowały. 
W dyskusji nad projektem uchwały : radny p. Szczęsny stwierdził, Ŝe rok temu głosował 
przeciw uchwale ustalającej stawki podatku od nieruchomości z uwagi na maksymalne 
stawki, dlatego dziś  wnioskuje o utrzymaniu uchwał podatkowych na poziomie roku 
2008.Uzasadniając brakiem zakładów pracy w Gminie ( ustalanie sobie poborów z jednej 
strony i obciąŜanie mieszkańców wysokimi podatkami…). 
Radna pani Kasior w imieniu Klubu Forum podała, Ŝe Klub będzie  głosował przeciw tej 
uchwale, poniewaŜ  proponowane przez p. Burmistrza stawki obejmują mieszkańców 
wspólnot mieszkaniowych, spółdzielni mieszkaniowych w Choszcznie takie same jak w 
Łodzi , Krakowie czy Gdańsku. Stawki dla przedsiębiorców teŜ Choszczna nie moŜna 
porównać np. do fryzjera z Warszawy…  
Klub przychyla się jedynie do stawki  pozycji związanej  z prowadzeniem działalności w 
zakresie zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków – 0,2% .Dalej  w imieniu Klubu 
Forum zaproponowała inne stawki: „ w pkt.1 od budynków lub ich części w miejsce 
kwoty 0,62 zł wpisać kwotę 0,59 zł,  w poz. prowadzenie działalności gospod. od 
budynków mieszkalnych lub części zajętych pod dz. gospodarczą w miejsce 19,81 zł 
wpisać – 19,01 zł,  w pozycji   zajętych na dz. gospod .w zakresie obrotu kalif. materiałem 
siewnym, w miejsce 9,24 zł wpisać 8,86 zł,  zajętych na prowadzenie dz. gospod. w 
zakresie świadczeń zdrowotnych w miejsce 4,01 zł wpisać 3,84 zł, pozostałych na 
prowadzenie dz. poŜytku publicznego  w miejsce 6,64 zł wpisać 6,37 zł. w pkt.2 
pozostawić, w pkt.3 w poz. prowadzenie dz. gospod. bez względu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków w miejsce 0,74 zł wpisać 0,71 
 Zł w poz. pod jeziorami w miejsce 3,90 zl wpisać 3,74 zł w poz, pozostałe w miejsce 0,37 
zł wpisać 0,35 zł”. 
p. Burmistrz stwierdził, Ŝe prowadzona retoryka jest trochę dziwna… 
Radny p. Nahorski zapytał dlaczego podatek rolny został dziś zmieniony, a inne podatki 
nie, więc czegoś tu nie rozumie… 
Wyjaśnił p. Burmistrz, Ŝe Komisja Rolnictwa wypracowała wniosek o obniŜeniu stawki 
podatku. Po dokonaniu analizy tej propozycji okazało się , Ŝe niewielką będzie to zmianą 
w budŜecie i dlatego wniosek Komisji Rolnictwa przyjął. 
p. StróŜyński dodał, Ŝe w komisjach były dyskusje nad uchwałami …(… chyba lobby 
rolników przekonało p. Burmistrza do zmiany podatku rolnego). 
Radna pani Kasior stwierdziła, iŜ w komisjach  wyraźnie podawała, iŜ Klub Forum  jest 
przeciwny podwyŜszaniu podatków. Nikt nie optuje za podniesieniem podatku dla 
rolników, ale wnosi by jedną miarą traktować teŜ innych podatników. 
(wymiana zdań pomiędzy radnymi p. Szczęsnym a p. StróŜyńskim…) 
Radny p. Ogonowski zgłosił wniosek formalny o zakończenie dyskusji nad projektem 
uchwały. Innych wniosków nie zgłoszono. 
Wniosek o zakończenie dyskusji radni podjęli 12 głosami „za”, 6 przeciwnymi. Dyskusja 
została zakończona. 
Głosowane wnioski: radnego p. Szczęsnego o utrzymanie stawek podatku na poziomie 
2008r – „za” głosowało 3 radnych, przeciwnych było 12, 3 wstrzymało się – wniosek 
upadł.  Wniosek formalny  Klubu Forum ( uzgodniono głosowanie amblok) „za” 
głosowało 6 radnych, 12 było przeciwnych – wniosek równieŜ upadł. 
Uchwała na druku 293 w wersji przedstawionej przez Burmistrza została podjęta 
12 głosami  ”za” , 6 przeciwnymi, przy obecnych 18 radnych na sali.  
Nr uchwały XXIII/311/2008. 



- druk 294 w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od środków 
transportowych przedstawił p. Burmistrz  podając, Ŝe przyjęte zostały  stawki Ministra 
Finansów który dotyczy w naszej gminie ok. 100 osób. 
śadna Komisja uwag nie zgłosiła do projektu uchwały. 
Radny p. Bokun  złoŜył wniosek  formalny „ o utrzymanie stawek na poziomie roku 2008 
i tak: w § 3 pkt. a – wpisać stawkę 676,87 zł w pkt. b – 1128,01 zł, w pkt. c – 1353,72 zł, 
w pkt 5 – 1579,33 zł, w pkt 8 – 1353,72 zł, w pkt 12 „a” – 1579,33 zł i w „b” – 1996 zł. ( 
w tym miejscu wystąpiła wymiana zdań między radnymi p. Bokunem, StróŜyńskim i 
Przewodniczącym Rady). 
Innych propozycji do projektu uchwały nie zgłoszono. 
W głosowaniu wniosku  radnego p. Bokuna :”za” głosowało 6 radnych, 12 było 
przeciwnych –  wniosek został odrzucony. 
Uchwała na druku 294 w wersji przedstawionej przez Burmistrza Choszczna została 
podjęta 12 głosami „za”, 4 przeciwnymi i 2 wstrzymującymi przy 18 radnych obecnych 
na sali. Nr uchwały XXIII/312/2008. 
- druk 295 w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla celów podatku rolnego 
przedstawił p. Burmistrz: po wypracowaniu projektu uchwały w Komisji Rolnictwa 
przedstawił w formie autopoprawki. Projekt uzasadnił wnioskami komisji. 
Radni dyskusji nad projektem uchwały nie podjęli. 
Uchwała w wersji przedstawionej na druku 295 została podjęta 18 głosami „za”, przy 
obecnych 18 radnych na sali. Nr uchwały XXIII/313/2008. 
- druk 296 w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, opłaty od posiadania 
psów, podatku rolnego i podatku leśnego oraz opłaty targowej w drodze inkasa, 
wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso przedstawił 
p. Burmistrz z autopoprawką w miejscowości Smoleń została wybrana sołtysem pani 
Małgorzata Pawlak. Radny p. Nahorski podał, Ŝe Klub Forum wstrzyma się nad 
głosowaniem tego projektu z uwagi na niewyjaśnioną sytuację pani Krasowskiej. 
Wyjaśnił p. Burmistrz, Ŝe do tej pory nie wpłynęły Ŝadne  uwag do pracy tej pani, a 
rozliczenia są prawidłowe. Dalszej dyskusji nie było. Uchwała została podjęta 15 głosami 
„za”, 3 wstrzymującymi, przy obecnych 18 radnych na sali. Nr uchwały XXIII/314/2008. 
- druk 297 w sprawie określenia wysokości stawek, zasad ustalania i poboru, terminów 
płatności oraz zwolnień od opłaty targowej przedstawił p. Burmistrz z autopoprawką    w 
§  9, naleŜy zmienić zapis na uchwała nr XIII/175/2007 z dnia 27 listopada 2007r.Zmiany 
opłat są tylko w 3 pozycjach zmienione minimalnie. śadna Komisja uwag nie wniosła. 
Radny p. Bokun   podał, Ŝe Klub Forum będzie konsekwentny i wstrzyma się nad 
głosowaniem., proponował jednocześnie  utrzymanie stawek dotychczasowych. Dalszej 
dyskusji nad projektem nikt nie podejmował . 
Wniosek o utrzymanie stawek na dotychczasowym poziomie został odrzucony 12 
głosami, ( 6 głosów „za”). 
Uchwała na druku 297 w wersji przedstawionej przez Burmistrza została podjęta 12 
głosami „za”, 3 przeciwnymi i 3 wstrzymującymi, przy obecnych 18 radnych na sali. Nr 
uchwały XXIII/315/2008. 
- druk 298 w sprawie ustalenia wysokości stawki opłaty od posiadania psów, zasad 
ustalania, poboru i terminu płatności oraz zwolnień z tej opłaty przedstawił p. Burmistrz z 
autopoprawka w § 8 poprzez dopisanie „ inne osoby upowaŜnione przez Burmistrza do 
pobierania inkasa”. Radni dyskusji nad projektem nie podjęli. Uchwała wraz z 
autopoprawką została podjęta 18 glosami „za”, przy obecnych 18 radnych na Sali. 
 Nr uchwały XXIII/ 316/2008. 
- druk 299 w sprawie zmian budŜetu na rok 2008 przedstawiła pani Skarbnik B.Król: 



Zmiany wprowadzono z uwagi na konieczność doprowadzenia do zgodności z 
klasyfikacją budŜetową, otrzymaną od Wojewody Zachodniopomorskiego 
dofinansowania na realizacje programu „ kształcenie umiejętności społecznych i 
Ŝyciowych, kształtowanie właściwych relacji w kontaktach międzyludzkich” 
.Jednocześnie w projekcie uchwały zawarto przesunięcia z planu wydatków bieŜących 
Ośrodka Sportowo Wypoczynkowego w Choszcznie na wydatki majątkowe z 
przeznaczeniem na zakup pieca konwekcyjno- parowego, oraz przesunięcie z wydatków 
bieŜących w dziale „kultura fizyczna i sport” na zwiększenie planowanej kwoty dotacji na 
wykonanie zadań zleconych przez gminę z tej dziedziny. 
Radni dyskusji nad projektem nie podjęli. Uchwała została podjęta 15 głosami „za”, 3 
wstrzymującymi, przy obecnych 18 radnych na sali. Nr uchwały XXIII/317/2008. 
- druk 300 w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu udzielonej 
bonifikaty przedstawił p. Burmistrz uzasadniając, Ŝe zgodnie z sugestią radnych z 
poprzedniej sesji treść uchwały została zmieniona i zawiera „zapis warunkujący”, tak przy 
przed upływem 2 lat lokal nie został sprzedany. Dodał p. Burmistrz, Ŝe w projekcie 
uchwały jest wpisane nazwisko osoby, która  wyraziła zgodę na przetwarzanie danych 
osobowych. Dyskusji nad projektem uchwały nie podjęto. 
W głosowaniu „za” nie było głosów, 15 radnych było przeciwnych, 2 wstrzymało się. 
Uchwała nie została podjęta. 
- druk 303 zmieniający uchwałę nr XX/282/2008 Rady Miejskiej w Choszcznie w sprawie 
przyjęcia „Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Choszczno na lata 2007 – 2015” 
przedstawił p. Burmistrz. Zmiany uchwały uzasadnił przeprowadzeniem konsultacji z 
przedstawicielami Wspólnego Komitetu Sterującego Euroregionu Pomerania i z ustaleń 
wynika, iŜ naleŜy zmniejszyć wartości. 
Radny p. Nahorski zgłosił wniosek o 10 minutową przerwę, radny p. Szczęsny pytał co 
jest tak pilnego by dziś podejmować tę uchwałę, wyjaśnił p. Burmistrz, Ŝe nawet w 
komisjach do tej uchwały więcej nic nie doda. 
Wniosek o przerwę radni podjęli. 
Przerwa trwała od godziny 11.00 do 11.10. 
Po wznowieniu obrad: 
Trwała dyskusja nad drukiem 303: wniosek  o przekazanie projektu uchwały do komisji - 
w głosowaniu został odrzucony  „za” było 6 radnych, 12 przeciwnych . 
Uchwała w wersji przestawionej na druku 303 została podjęta 12 głosami „za”, 6 
wstrzymującymi, przy obecnych 18 radnych na sali. Nr uchwały XXIII/318/2008. 
Ad.4. Sprawozdanie Burmistrza w pracy między sesjami i wykonania uchwał Rady 
Miejskiej – sprawozdanie było analizowane w komisjach Rady, radni na sesji pytań nie 
zgłaszali. 
Ad.5. Interpelacje i zapytania radnych: 
- radny p. Nahorski zgłosił interpelację nt procedury związanej z nielegalną wycinką 
drzew w m.Chełpa, 
- zwrócił uwagę na zapisy na stronach internetowych Ośrodka Sportowo 
Wypoczynkowego o prowadzonej działalności hotelarskiej, 
- zapytał p. Przewodniczącego Rady czy do biura Rady wpłynął wniosek taryfy na wodę 
powołując się na art.47 ustawy, zgłosił swoje wątpliwości                                   co do 
losów taryfy bo gdyby Rada w ustawowym terminie się nie wypowiedziała uzna ten krok 
za terroryzm legislacyjny. 
p. Burmistrz podał Ŝe odpowiedzi udzieli na piśmie, natomiast p. Przewodniczący podał 
Ŝe taryfa nie wpłynęła jeszcze do biura Rady, ale wie Ŝe taryfa jest przygotowywana. 



- p. Bokun zapytał czy samochodu słuŜbowego p. Burmistrz uŜywa tylko do celów 
słuŜbowych oraz czy p. Przewodniczący podpisuje delegacje dla p. Burmistrza na 
wyjazdy słuŜbowe. 
p. Przewodniczący odpowiedział, Ŝe wszystkie delegacje podpisuje. 
p. Burmistrz udzieli pisemnej odpowiedzi radnemu. 
Ad.6. Wolne wnioski i informacje: 
Nie podjęto dyskusji w tym punkcie. 
Ad.7.  Wobec wyczerpania porządku dziennego, p. Przewodniczący Rady zakończył 
obrady XXIII sesji Rady Miejskiej w Choszcznie, dziękując wszystkim za udział. 
Sesję zakończono o godzinie.11.30. 
Protokołowała D.Bobik 
Przebieg sesji został nagrany na taśmie magnetofonowej 
 
 


